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Zápisnica zo zasadnutia Snemu SAV,  

ktoré sa konalo dňa 19. septembra 2024 od 10:30 hod. v aule SAV v priestoroch Jedálne a 

spoločenského centra v areáli SAV na Dúbravskej ceste v Bratislave 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

Neprítomní  ospravedlnení:  A.  Bérešová,  A.  Doktorová,  K.  Iždinský,    A.  Kalistová,  A.  Luptáková, 

Š. Marinčák, Ľ. Medvecký, M. Repka, M. Ščepán, Z. Sulová, J. Vozár 

Neprítomní neospravedlnení: M. Chochol  

Prizvaní: členovia Predsedníctva SAV, vedúci Úradu SAV, vedúca sekretariátu predsedu SAV, vedúca 

referátu pre komunikáciu a médiá Ú SAV, riaditeľky a riaditelia organizácií SAV 

 

Program:  

1. Otvorenie  

2. Schválenie programu zasadnutia  

3. Voľba pracovných komisií (mandátovej a návrhovej), zapisovateľa a overovateľa  

4. Kontrola plnenia uznesení Snemu SAV a kontrola správnosti zápisnice  

5. Informácia o aktuálnej situácii v SAV  

6. Prerokovanie a schvaľovanie Dodatku č. 6 k Štatútu SAV  

7. Prerokovanie a schvaľovanie Zásad odmeňovania členov P SAV  

8. Prerokovanie a schvaľovanie Zásad návrhu a rozdelenia rozpočtu akadémie na rok 2025  

9.  Prerokovanie  a  schvaľovanie  Harmonogramu  volieb  kandidátov  na  predsedu  SAV  a  členov  

Predsedníctva SAV vo funkčnom období 2025 – 2029  

10. Prerokovanie materiálu predloženého členom snemu 

11. Rôzne  

12. Záver 

 

K bodu 1 

Zasadnutie snemu otvoril a viedol predseda snemu Ľ. Kľučár. V úvode prítomných  informoval,  že 

verejnosť zasadnutia je zabezpečená priamym prenosom na platforme YouTube. Zároveň upozornil, 

že  zasadnutie  je  nahrávané  a záznam  bude  zmazaný  po  kontrole  správnosti  zápisnice  na  ďalšom 

zasadnutí snemu. Informoval aj o technickej novinke, ktorá spočíva v zavedení hlasovania s využitím 

farebne  odlíšených  kartičiek,  slúžiacich  na  identifikáciu  členov  snemu  a na  rozlíšenie  ich  členstva 

v jednotlivých komorách. 

 

K bodu 2 

K návrhu programu zasadnutia snemu, doplnenom o dodatočný bod č. 10, ktorý navrhol člen snemu 

M. Jakubík, neboli žiadne pripomienky a program bol hlasovaním schválený.  

K bodu 3 

Za zapisovateľa schválil snem R. Passiu a za overovateľku K. Gmucovú.  

Pracovné komisie boli zvolené v nasledujúcom zložení: 

Mandátová komisia: M. Kadúc (predseda), D. Antolová, V. Hvozdíková   

Návrhová komisia: J. Gálik (predseda), K. Nemoga, L. Benediková 
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K bodu 4 

Aktuálne  snem  neeviduje  žiadne  nesplnené  uznesenia.  Z pléna  snemu  nezazneli  ani  pripomienky 

k zápisnici zo zasadania 21. mája 2024. Snem SAV to zobral na vedomie prijatím Uznesenia č. 1. 

 

K bodu 5 

Predseda  SAV  P.  Šajgalík  v úvode  svojho  vystúpenia  pred  plénom  snemu  informoval,  že  boli 

podpísané  všetky  výkonnostné  zmluvy medzi  SAV  a jednotlivými  ústavmi.  Považuje  to  za  dôležitý 

a exkluzívny  impulz zo strany štátu, ktorý by mal vedu chápať ako dôležitú súčasť a rastový faktor 

spoločnosti. S tým úzko súvisí stav zásobníka  infraštruktúrnych projektov, ktoré sa budú do konca 

roka financovať. S finančnými prostriedkami sa dá nakladať do 30. marca 2025, no podľa predsedu 

SAV  sa  to  týka  len  neinvestičných  výdavkov.  Zo  strany  štátu  však  v novom  roku  hrozí  zavedenie 

výdavkových limitov, takže s prípadným dočerpaním prostriedkov môžu byť ťažkosti. Naším cieľom 

by  však  malo  byť  dôsledne  dočerpať  všetky  alokované  financie  do  konca  roka  2024.  P.  Šajgalík 

informoval  aj  o  projekte  Otvorená  infraštruktúra  –  ústavy  dostali  možnosť  požiadať  o investičné 

prostriedky do výšky 500 000 eur na  jedno pracovisko. Tieto financie by mali pomôcť so sanáciou 

zastarávajúcej  infraštruktúry,  ktorá  bola  naposledy  výraznejšie  obnovená  z infraštruktúrnych 

fondov. 

P  SAV  sa  pokúša  iniciovať  rokovanie  s ministrom  financií  o stabilizácii  rozpočtu  akadémie  na  rok 

2025  na  úrovni  roku  2024,  zatiaľ  sa  však  nepodarilo  zorganizovať  spoločné  stretnutie.  Predseda 

však očakáva, že výkonnostné zmluvy budú fungovať podľa plánu aj v budúcom roku.  

P.  Šajgalík  sa  vyjadril  aj  k dlho  avizovanému  predaju  budovy  na  Kramároch.  Pôvodný  vážny 

záujemca  od  kontraktu  odstúpil,  pretože  sa  ukázalo,  že  pozemok  je  z malej  časti  majetkovo 

nevysporiadaný. Aktuálne sa budova ďalej nebude ponúkať na predaj.  Jedna z možných alternatív 

je, že ju SAV sama zrekonštruuje a ponúkne na prenájom. Neúspešný predaj sa prejaví aj v rozpočte, 

finančne  neutrálna  operácia  v sume  cca  10 miliónov  eur  je  dohodnutá  na  úrovni MF  SR.  Ďalším 

dlhodobým  majetkovým  problémom  SAV  je  historická  budova  na  Konventnej  ulici  v Bratislave. 

Eminentný  záujem  o ňu  prejavilo  MK  SR,  aj  keď pozemok  je  stále  predmetom  súdneho  sporu 

s Evanjelickou  cirkvou  augsburského  vyznania.  Po  prevode  financií,  cca  pol  milióna  eur,  bude 

budova odovzdaná MK SR. 

Veľa otázok je okolo areálu SAV na Patrónke. Otvorilo sa rokovanie s podpredsedom vlády SR pre 

plán  obnovy  a  znalostnú  ekonomiku  Petrom  Kmecom  o dodatočnom  financovaní  tohto  veľkého 

projektu.  Podmienkou  je  hotová  projektová  dokumentácia  a príslušné  stavebné  povolenia. 

S prípravou  projektov  však  len  začíname,  čo  je  škoda,  pretože  vláda  deklarovala  ochotu  vyčleniť 

finančné prostriedky už na budúci rok.  

P.  Šajgalík  informoval  aj  o blížiacej  sa  Európskej  noci  vedy,  ktorá  bude  27.  septembra  2024.  SAV 

bude  mať  štandardné  zastúpenie.  Predseda  zvýraznil  prezentáciu  solárneho  teleskopu 

Astronomického ústavu SAV, na tomto celoeurópskom projekte by mala participovať aj vláda.  

Spomenul  aj  odovzdávanie  medzinárodnej  ceny  SAV  2024,  ktorú  tentoraz  získal  prof.  Miroslav 

Zeman za oblasť technických vied. 

Ľ.  Kľučár  sa  po  otvorení  diskusie  k tomuto  bodu  zaujímal  o financovanie  urbanisticko‐

architektonických  zmien  v areáli  SAV  na  Patrónke.  Podľa  predsedu  akadémie  máme  k dispozícii 

financie  na  spustenie  verejného  obstarávania  realizačného  projektu  obnovy  areálu.  Člen  P  SAV 

F. Simančík doplnil, že do konca roka budú pripravené projekty stavieb, ktoré sa dajú dokončiť bez 

veľkých  stavebných  úprav.  Na  projektovú  dokumentáciu  je  vyčlenených  300‐tisíc  eur.  Chystáme 

ďalšiu  architektonickú  súťaž  na  spoločenskovedný  pavilón,  zadanie  bude  hotové  do  konca  roka. 
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Ďalšie  parciálne  projekty  by  sa  mali  urobiť  v priebehu  budúceho  roka.  V najbližších  dňoch  sa 

pripravuje  spoločný  workshop  s riaditeľmi  ústavov  a architektonickým  tímom  Gro  architekti  – 

Studio  Egret  West,  ktorý  zvíťazil  v urbanistickej  súťaži.  Po  jeho  vyhodnotení  sa  už pristúpi 

k projektovaniu  jednoduchších  úprav,  ktoré  sa  budú  riešiť  formou  stavebnej  ohlášky,  nie 

stavebného  konania.  Týka  sa  to  úprav  budovy  ÚSTARCH,  budov  knižnice  a archívu  a centrálnej 

jedálne na Patrónke. Stavebná dokumentácia na ne by mohla byť pripravená do konca budúceho 

roka. Do konca roku 2027, teda v zásade na konci volebného obdobia aktuálnej vlády, by mali byť 

upravené verejné priestory v centrálnej časti areálu, nové budovy by mohli byť dokončené do roku 

2030. Podľa F. Simančíka bude treba zorganizovať aj relokáciu niektorých ústavov, ale pôjde o win‐

win situáciu pre všetkých zainteresovaných. Predseda akadémie dodal, že sa uvažuje o zamestnaní 

manažéra, ktorý bude mať na starosti tieto procesy, lebo ide o množstvo práce a aktivít. 

V diskusii vystúpil I. Broska a opýtal sa, o aké tri budovy presne ide. F. Simančík odpovedal, že nové 

budovy budú spoločenskovedný a prírodovedný pavilón a nová budova P SAV a Ú SAV v areáli na 

Patrónke. Vyhlási sa len jedna architektonická súťaž, no uchádzači budú mať možnosť prihlásiť sa na 

každú  budovu  zvlášť.  Člen  P  SAV  M.  Radvanský  doplnil  niekoľko  informácií  z ekonomicko‐

prevádzkovej  oblasti:  uskutoční  sa  porada  riaditeľov  k praktickej  realizácii  výkonnostných  zmlúv 

a rozpočtu na budúci rok, takisto bude veľká diskusia k zásobníku projektov, pretože v tomto roku 

je alokovaných asi 9 miliónov eur do obnovy budov a areálov. Zákon umožňuje presun prostriedkov, 

ale  tento presun  je obmedzený výdavkovými  limitmi,  čiže o tú  sumu sa de  facto  skráti pridelenie 

nových prostriedkov. Ich presun do nového roka teda nemá reálny význam.  

M. Radvanský ďalej uviedol, že v rámci národného projektu otvorenej  infraštruktúry vie akadémia 

podporiť  asi  20  projektov  po  cca  500‐tisíc  eur.  Chceme  zapojiť  jednotlivé  v.  v.  i.  ako  partnerov 

projektu,  aby  sme  mohli  alokovať  laboratóriá  priamo  do  ich  majetku  a zjednodušiť  aj  následnú 

spoluprácu so súkromným sektorom, čo je jedna z kľúčových podmienok tohto národného projektu. 

Pokiaľ  ide o rozpočet, avizované  je krátenie  rozpočtu Úradu SAV o cca 8 percent a zníženie  limitu 

zamestnancov  o  11  pracovníkov.  Tlak  na  škrty  teda  nastáva,  no  zatiaľ  nie  sú  známe  žiadne 

informácie o krátení rozpočtu aj pre verejné výskumné inštitúcie.  

P. Šajgalík uviedol, že minister financií SR už avizoval 10‐percentné krátenie personálnych výdavkov 

v štátnej správe okrem učiteľov. Predseda SAV verí, že sa toto krátenie nebude týkať ani vedcov zo 

SAV, aby sa nožnice v platových pomeroch pedagogických pracovníkov VŠ a vedeckých pracovníkov 

v SAV ešte viac neotvárali. 

M.  Ťapajna  sa  opýtal,  kedy  sa  opäť  rozbehne  pozastavená  výzva  národného  projektu  otvorenej 

infraštruktúry. M.  Radvanský  odpovedal,  že  najprv musia  byť  jasné  projekty  na  úrovni  v.  v.  i.,  až 

potom  bude  znovuotvorené  vyzvanie.  Harmonogram  predpokladá,  že  vyzvanie  sa  otvorí  do 

decembra a najneskôr v treťom kvartáli 2025 by mohla byť realizácia. 

Po ukončení diskusie Snem SAV prijal Uznesenie č. 2. 

 

K bodu 6 

Ľ.  Kľučár  uviedol  tento  bod  zasadnutia  a spojil  ho  s nasledujúcim  bodom  v tom  zmysle,  že 

predložený Dodatok č. 6 k Štatútu SAV aj Zásady odmeňovania členov P SAV riešia problematiku, 

ktorú  Zákon o SAV  zveruje do  kompetencie  Snemu SAV, no doteraz  nebola  riešená  v dostatočnej 

miere  v interných  predpisoch  SAV.  Z iniciatívy  predošlého  predsedu  Snemu  SAV  R.  Passiu  sa 

v spolupráci  s P  SAV  začalo  s prípravou  potrebnej  úpravy  Štatútu  SAV,  resp.  novej  smernice 

o odmeňovaní členov P SAV. 
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M. Radvanský predstavil Dodatok  č.  6  k  Štatútu  SAV: Po dlhšej  diskusii  pracovnej  skupiny P  SAV, 

výboru snemu a v spolupráci s L. Lapšanským z ÚŠaP SAV, v. v. i., ktorý pripravil paragrafové znenie, 

sa dospelo k efektívnemu spôsobu určovania platových záležitostí predsedu SAV. Súčasťou dodatku 

štatútu  je  aj  plnenie  vopred  určených  ukazovateľov  manažérskych  cieľov  predsedu  SAV.  Táto 

úprava  je  potrebná,  pretože  ju  predpokladá  aj  Zákon  o SAV.  Princípom  novely  je  delegovanie 

kompetencií snemu vo veci určovania platu predsedu SAV na výbor snemu, ktorý vychádza z vopred 

určených limitov. 

Druhou  výraznou  zmenou,  ktorú prináša dodatok  k  štatútu,  je  navrhované  zníženie  počtu  členov 

P SAV na 13 (tzv. model 1 + 12), teda na predsedu a 4 zástupcov z každého oddelenia vied. 

Vo všeobecnej diskusii sa K. Fröhlich opýtal, či nie je na mieste úvaha zredukovať počet členov až na 

1 + 9, aby bolo riadenie efektívne a očakávaný rast mzdových nárokov na členov P SAV nebol príliš 

výrazný. Ľ. Kľučár pripomenul, že celková suma na mzdy členov P SAV bude obmedzená aj tým, že 

nie všetci členovia P SAV majú plný úväzok. B. Lášticová považuje redukciu počtu členov P SAV za 

správnu, potvrdila  tiež,  že na univerzitách  je  systém odmeňovania  rektorov naviazaný na plnenie 

dohodnutých ukazovateľov zaužívaný a funkčný. M. Radvanský pripomenul,  že zo zákona vyplýva, 

že snem určuje platové náležitosti  len predsedu SAV. V dodatku štatútu teda  ide o formalizovanie 

pravidiel, jeho cieľom nie je navýšiť plat predsedu SAV. Redukcia členov P SAV podľa neho spôsobí, 

že by nemal byť veľký nárok na  rozpočet SAV v súvislosti  s  rastom miezd  radových členov P SAV, 

presné vyčíslenie však aktuálne nemáme k dispozícii. 

M.  Jakubík  sa  zaujímal,  či  okrem  tohto prípadu delegovania  kompetencií  snemu na  výbor  snemu 

existujú ešte nejaké iné prípady, keď sa plénum snemu „vzdalo“ svojich kompetencií. L. Lapšanský 

uviedol, že delegovanie právomocí snemu na výbor musí byť explicitne dané. Ľ. Kľučár uviedol, že 

ďalším  dôvodom  delegovania  agendy  určovania  platových  náležitostí  predsedu  SAV  je  to,  že 

členovia výboru, resp. predsedovia komôr sú viazaní mlčanlivosťou a v podmienkach celého snemu 

by bolo náročné to dosiahnuť.  

P.  Šajgalík  sa  vyjadril  k počtu  členov  P  SAV,  zašiel  do  minulosti,  pôvodne  počet  15  členov 

predsedníctva súvisel aj so spôsobom kreovania VR SAV a počtom jej externých členov, čo sa však 

s poslednou  novelou  zákona  o  SAV  zmenilo.  Menej  členov  P  SAV  však  vytvára  tlak  na  ich 

profesionalitu,  podľa  neho  treba  vopred  definovať  agendu  jednotlivých  členov  predsedníctva. 

Organizačná štruktúra Ú SAV musí byť prispôsobená agende jednotlivých členov P SAV – každý bude 

mať svoj vytvorený útvar na Ú SAV, aby mal k dispozícii servis, ale aj bol zodpovedný za konkrétne 

činnosti.  Model  1  +  12  je  podľa  neho  prechodová  fáza  od  extenzívneho  k intenzívnemu modelu 

riadenia  akadémie.  S.  Pastoreková  podporila  pripomienku  P.  Šajgalíka,  prihovára  sa  za  100‐

percentný úväzok členov P SAV. M. Radvanský v zásade súhlasí s celým úväzkom pre člena P SAV, 

no mohlo by  to byť  vo  forme odporúčania. K. Gmucová podotkla,  že  čiastočný úväzok  je dôležitý 

najmä pre strednú generáciu, aby nestratila kontakt s aktívnou výskumnou prácou. Ďalšia diskusia 

sa týkala potenciálneho obmedzenia výšky úväzku člena P SAV na ústavoch, aby sa mohol venovať 

plne  riadiacej  činnosti.  No,  ako  podotkol  Ľ.  Kľučár,  z procedurálneho  hľadiska  je  otvorený  len 

priestor  na  pripomienkovanie  tých  zmien,  ktoré  boli  predložené  v dodatku  č.  6  Štatútu  SAV. 

K. Nemoga uviedol, že sa ukáže, do akej miery bude aktualizovaný počet členov P SAV funkčný a či 

budú dostatočne vyťažení na to, aby mali plné úväzky. S. Gabáni sa opýtal, prečo sa v predloženom 

návrhu dodatku štatútu navrhuje práve takáto maximálna výška osobného platu a limity odmien až 

do výšky ročného osobného platu predsedu. M. Radvanský odpovedal, že návrh v zásade kopíruje 

platovú hladinu rektorov slovenských univerzít a z jeho pohľadu je rozumný.  
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Ľ.  Kľučár  pred  hlasovaním  pripomenul,  že  schválenie  tohto  dodatku  k štatútu  si  vyžaduje  2/3 

väčšinu všetkých členov Snemu SAV. Po hlasovaní bol Dodatok č. 6 Štatútu Snemu SAV schválený 

a bolo prijaté Uznesenie č. 3. 

 

K bodu 7 

Prerokovanie a schvaľovanie Zásad odmeňovania členov P SAV uviedol Ľ. Kľučár, keďže ide o interný 

predpis,  ktorý  nepredkladá  P  SAV,  ale  výbor  Snemu  SAV.  Ide  tu  o definovanie  pravidiel 

odmeňovania  členov P SAV a čiastočnou motiváciou výboru na predloženie  tejto  smernice boli  aj 

blížiace sa voľby do P SAV a zatraktívnenie týchto manažérskych pozícií v rámci SAV. 

M.  Ťapajna  komentoval  predložené  pravidlá  odmeňovania  a  navrhoval  znížiť  strop  pre  ročné 

odmeny  členov  P  SAV na max.  6‐násobok mesačného  funkčného  platu,  čo  podľa  neho  reálnejšie 

zodpovedá  povahe  akadémie  a všeobecnej  platovej  hladine  v  nej.  M.  Radvanský  v reakcii  na  to 

uviedol, že ide naozaj o strop, ktorý zvyčajne nie je dosahovaný. Zásady poskytujú predsedovi SAV 

isté flexibilné možnosti, aby mal dostatočné nástroje na motiváciu členov P SAV, no aktuálny stav 

fondu P SAV zďaleka neumožňuje vyplácať odmeny v maximálnej navrhovanej výške. 

B.  Lášticová  v ďalšej  diskusii  spomenula,  že  predložené  Zásady  sú  analogické  s odmeňovaním 

rektorov univerzít. Ďalšia diskusia sa viedla najmä o primeranosti výšky maximálnej ročnej odmeny 

a o signáli,  ktorý  by  takéto  vysoké  odmeny manažmentu  vyslali  bežným  vedeckým  pracovníkom. 

K tejto  téme  sa  vyjadril  člen  P  SAV  F.  Simančík  v tom  zmysle,  že  v najbližšom  období  je  úplne 

nereálne  dosahovať  odmeny  v maximálnej  výške,  pretože  už  je  avizované  aj  krátenie  mzdového 

fondu  Ú  SAV.  P.  Šajgalík  uviedol,  že  členovia  P  SAV  sú  volení  samostatne,  nie  sú  teda  priamo 

podriadení  predsedovi  akadémie,  odmena  je  teda  preňho  jediný  prostriedok,  ktorým  ich  má 

možnosť motivovať. L. Lapšanský k otázke horného  limitu odmeny uviedol,  že horný  limit odmien 

určuje výbor snemu uznesením, môže ho teda priebežne upravovať. M. Radvanský uviedol, že snem 

bude  rámcovo  informovaný  o mzdovej  otázke  v P  SAV,  pretože  to  predpokladajú  aj  predložené 

Zásady.  R.  Passia  sa  prihováral  za  udržanie  rovnakého  princípu  odmien  u predsedu  aj  radových 

členov P SAV s maximálnym limitom vo výške 12‐násobku mesačného príjmu. Ľ. Kľučár pripomenul, 

že  Zásady  budú  platné  až  pre  budúce  predsedníctvo  a limity  bude  stanovovať  až  budúci  výbor 

snemu. Aj P. Samuely vo svojom vystúpení skonštatoval, že ide skôr o akademický problém, keďže 

na maximálnu výšku odmien nie je dosť prostriedkov. L. Hluchý podotkol, že akadémia má problém 

aj s výškou platu riaditeľov, aj preto sa do konkurzov hlási málo záujemcov.  

M. Ťapajna navrhol ako strop ročných odmien člena P SAV 6‐násobok  funkčného platu, L. Hluchý 

navrhol  pre  podpredsedu  9‐násobok  a radového  člena  6‐násobok.  Najprv  sa  hlasovalo  o 

návrhu L. Hluchého,  potom  o návrhu  M.  Ťapajnu.  Ani  jeden  návrh  nebol  prijatý.  Snem  SAV 

hlasovaním  schválil  Zásady  odmeňovania  členov  P  SAV  v pôvodne  predloženom  znení  a prijal 

Uznesenie č. 4. 

 

K bodu 8 

Nasledovalo  prerokovanie  a  schvaľovanie  Zásad  návrhu  a  rozdelenia  rozpočtu  akadémie  na  rok 

2025. Ľ. Kľučár pripomenul, že  ide o dokument, ktorý sa v sneme schvaľuje po komorách. Úvodné 

slovo  predniesol  predkladateľ  návrhu,  člen  P  SAV  M.  Radvanský.  Konštatoval,  že  väčšie  zmeny 

v porovnaní  s vlaňajškom  v dokumente  nie  sú.  Jediná  výrazná  zmena  na  začiatku  dokumentu  je 

zapracovanie  podprogramu  výkonnostných  zmlúv.  Tie  sa  účtujú  samostatne,  aby  bol  prehľad 

o čerpaní  prostriedkov,  ktoré  prišli  do  SAV  na  základe  uznesenia  vlády  SR.  Kľúčový  prvok 

zjednodušenia nápočtu mzdových prostriedkov sa  týka aktualizačnej  zložky  rozpočtu,  cieľom bolo 
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pripraviť platovú inventúru len za jeden mesiac, a to september 2024 (predtým sa robila za prvých 

9 mesiacov  roka),  aby  bolo možné  vyčísliť  aktualizačnú  zložku  už  ku  koncu  novembra.  Cieľom  je 

zachytiť  personálny  stav  a mzdové  potreby  ústavov  na  najbližší  rok  tak,  aby  boli  potrebné  údaje 

k dispozícii už v decembri 2024. 

Zásady  tiež  umožnia  organizáciám  indikovať  platový  postup  zamestnancov,  ak  sú  pod  limitom 

zamestnancov, môžu  si  doplniť  limit  o zamestnancov  na materskej  dovolenke,  neplatenom  voľne 

a plánovaných zamestnancov k 30. septembru daného roku. 

Vo  všeobecnej  diskusii  vystúpila  najprv  E.  Kutejová,  ktorá  sa  zaujímala,  či  sa  do  tohto  systému 

započítava aj zamestnanec platený z Plánu obnovy. Odpoveď M. Radvanského znela, že áno, ale len 

do limitu. S. Pastoreková sa zaujímala o výklad konkrétneho textu Zásad, ktorý hovorí, že v prípade, 

ak MF SR upraví rozpočet pre úrad, upraví sa aj rozpočet v. v. i. F. Simančík odpovedal v tom zmysle, 

že keď sa tieto zásady tvorili, predpokladala sa len úprava kapitoly Ú SAV smerom nahor. No teraz 

to vyzerá skôr opačne, preto danú formuláciu navrhuje zo Zásad vypustiť. Ide o vetu: „V prípade, že 

Ministerstvo financií SR upraví na rok 2025 záväzný ukazovateľ prostriedkov na mzdy zo zdroja 111 

pre Úrad SAV, kapitola SAV následne primerane upraví objem MP pre verejné výskumné inštitúcie 

SAV.“ M. Radvanský súhlasil s vypustením tejto formulácie. Do ďalšej diskusie sa prihlásilo niekoľko 

členov snemu s otázkami, ktoré smerovali k objasneniu viacerých detailov Zásad, najmä v súvislosti 

s limitmi zamestnancov (B. Lášticová) alebo so stanovením termínu platovej inventúry (K. Nemoga, 

S. Pastoreková). Na ich otázky odpovedali M. Radvanský a F. Simančík. 

Predkladateľ  si  následne  osvojil  technické  pripomienky  snemu.  Jednotlivé  obsahové  pripomienky 

potom  predstavili  a  okomentovali  ich  predkladateľky  K. Gmucová  a V. Hvozdíková.  Rozsiahla 

diskusia  sa  rozvinula  predovšetkým  k pripomienke  V.  Hvozdíkovej,  ktorá  navrhovala  vrátiť  sa  do 

roku 2022 v prípade  formulácie,  ktorá určuje  základný  celkový objem mzdových prostriedkov pre 

všetky vedecké v. v. i. Predkladateľka pozmeňovacieho návrhu ich navrhovala rozdeliť priamo, teda 

bez prvotného prerozdelenia  týchto prostriedkov na  jednotlivé oddelenia vied. Delenie  celkových 

mzdových prostriedkov výskumných v. v. i. (hneď v prvom kroku rozdelenia prostriedkov) medzi OV 

je  podľa  nej  neprehľadné  a  príliš  komplikované  a  pravdepodobne  nahrádza  pôvodné  historické 

„nespravodlivosti“ novou. Jej návrh za P SAV komentovali M. Radvanský a F. Simančík.  

M. Radvanský uviedol, že ide o pomerne zásadnú pripomienku a aktuálne nemá prepočty, čo by to 

znamenalo pre celkový rozpis  rozpočtu, preto po dlhšej  internej diskusii odporúča návrh neprijať. 

Hlavným dôvodom je absencia analýzy a finančných dopadov takéhoto kroku. F. Simančík rozsiahlo 

priblížil  históriu  a genézu  tohto  kroku,  resp.  spôsobu  delenia mzdových  prostriedkov  a obhajoval 

pôvodný návrh Zásad. 

Následne  sa  o  Zásadách  návrhu  a  rozdelenia  rozpočtu  akadémie  na  rok  2025  hlasovalo  po 

komorách, dokument bol schválený a následne bolo prijaté Uznesenie č. 5. 

 

K bodu 9 

Návrh  Harmonogramu  volieb  kandidátov  na  predsedu  SAV  a  členov  Predsedníctva  SAV  vo 

funkčnom období  2025  –  2029 predstavil  Ľ.  Kľučár  a bol  bez  pripomienok  a rozsiahlejšej  diskusie 

schválený. Diskusia sa  týkala priebehu volieb v akademických obciach a potreby zverejniť  termíny 

volebného zasadnutia snemu s dostatočným predstihom. Snem SAV schválil harmonogram a prijal 

Uznesenie č. 6. 

 

 

 



7 
 

K bodu 10  

Tento  bod  zasadnutia  uviedol  Ľ.  Kľučár  a vyzval  predkladateľa  M.  Jakubíka  na  objasnenie  jeho 

požiadavky  na  intervenciu  snemu  do  politiky  odmeňovania  riaditeľov  organizácií  Slovenskej 

akadémie vied. Motiváciou na podanie návrhu na  stanovisko Snemu SAV k politike odmeňovania 

riaditeľov  organizácií  Slovenskej  akadémie  vied  bolo  podľa M.  Jakubíka  odporúčanie  výboru  rady 

riaditeľov  vyjadrené  v rámci  komentovania  Dodatku  č.  6  k  Štatútu  SAV.  M.  Jakubík  zdôraznil 

akútnosť  problému a potrebu ho  riešiť  paralelne  s úpravou odmeňovania  členov P  SAV.  Súhlasne 

s ním sa  k problému vyjadril  aj K. Nemoga, V. Hvozdíková, M. Radvanský a F.  Simančík.  Z diskusie 

vyplynulo, že skôr  ide o nájdenie optimálneho spôsobu, ako mzdy riaditeľov navýšiť a odkiaľ vziať 

dostatok  finančných  prostriedkov.  Záverom  diskusie  bol  návrh  uznesenia  pripravený  výborom 

snemu  o tom,  že  snem  podporuje  riešenie  tohto  problému  a mal  by  sa  začať  riešiť  do  konca 

novembra 2024. Prijaté bolo Uznesenie č. 7. 

 

K bodu 11 

V bode Rôzne  vystúpil  najprv  Ľ.  Kľučár,  ktorý  informoval  plénum o termínoch  spojených  s prácou 

snemu. V novembri sa uskutoční zasadnutie snemu, na ktorom sa bude voliť kandidát na predsedu 

SAV. Nie je isté, či bude potrebné aj decembrové zasadnutie, lebo zásady rozpočtu akadémie na rok 

2025 snem prijal na tomto zasadaní. Eva Kutejová sa vo svojom krátkom vystúpení kriticky vyjadrila 

ku kvalite cesty okolo Virologického ústavu v areáli SAV na Patrónke. M. Radvanský odpovedal, že 

táto  požiadavka  bohužiaľ  nebola  v zásobníku  a požiadal  o zaslanie  konkrétnej  požiadavky. 

F. Simančík sľúbil, že dôjde k náprave. 

 

K bodu 12 

Predseda  snemu  Ľ. Kľučár  sa  prítomným  poďakoval  za  aktívnu  účasť  a  o  15:40 hod.  ukončil 

zasadnutie. 

 

V Bratislave, 18. októbra 2024  

 

Zapísal: R. Passia  

Overila: K. Gmucová 

 

Ľuboš Kľučár 

predseda Snemu SAV  
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Príloha č. 1 
 

Uznesenia prijaté na zasadnutí Snemu SAV dňa 19. 9. 2024 
 
 
Uznesenie č. 1  
Snem SAV berie na vedomie kontrolu správnosti zápisnice z predchádzajúceho zasadania snemu 
a kontrolu plnenia uznesení.  
 
Uznesenie č. 2  
Snem SAV berie na vedomie informáciu o aktuálnej situácii v SAV prednesenú predsedom SAV 
P. Šajgalíkom.  
 
Uznesenie č. 3  
Snem SAV schválil dvojtretinovou väčšinou hlasov všetkých členov snemu Dodatok č. 6 k Štatútu 
SAV a ukladá Predsedníctvu SAV vypracovať úplné znenie dokumentu a zverejniť ho na webovom 
sídle SAV. Termín: do 31. 10. 2024.  
 
Uznesenie č. 4  
Snem SAV schválil Zásady odmeňovania členov P SAV a ukladá výboru Snemu SAV zverejniť ho na 
webovom sídle SAV. Termín: do 31. 10. 2024.  
 
Uznesenie č. 5  
Snem SAV schválil hlasovaním po komorách Zásady návrhu a rozdelenia rozpočtu akadémie na rok 
2025 s pripomienkami a ukladá Predsedníctvu SAV zverejniť ho na webovom sídle SAV.  
Termín: do 31. 10. 2024.  
Zoznam akceptovaných a schválených pripomienok je v tabuľke nižšie.  

 
Uznesenie č. 6  
Snem SAV schválil Harmonogram volieb kandidátov na predsedu SAV a členov Predsedníctva SAV 
vo funkčnom období 2025 – 2029 a ukladá výboru Snemu SAV zverejniť ho na webovom sídle SAV. 
Termín: do 30. 9. 2024. 
 
Uznesenie č. 7  
Snem SAV považuje problematiku odmeňovania riaditeľov za dôležitú a žiada P SAV iniciovať 
diskusiu s radou riaditeľov o novelizácii Pravidiel odmeňovania riaditeľa verejnej výskumnej 
inštitúcie založenej Slovenskou akadémiou vied. Termín: 30. 11. 2024   
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SCHVÁLENÉ A AKCEPTOVANÉ PRIPOMIENKY K NÁVRHU ZÁSAD NÁVRHU A ROZDELENIA ROZPOČTU AKADÉMIE NA ROK 2025 
 
 

Pripomienka k:   Pôvodný text   Schválená úprava  

s. 2 horný odsek    opraviť riadkovanie 

s. 9 dolný odsek 

 

Verejné výskumné inštitúcie sú povinné prekladať 
kapitole (ETO Ú SAV) súhrnné údaje o platových 
prostriedkoch: 

Verejné výskumné inštitúcie sú povinné 
predkladať kapitole (ETO Ú SAV) súhrnné údaje o 
platových prostriedkoch: 

II.1.B Bežné výdavky 

 
II.2.B.1 KTG 610 – mzdy, platy, služobné príjmy a 
ostatné osobné vyrovnania   

.... 

II. 3. Konečný rozpis finančných prostriedkov. 

.... 

II.1.B Bežné výdavky 

II.1.B.1 KTG 610 – mzdy, platy, služobné príjmy a 
ostatné osobné vyrovnania   

a ďalej upraviť číslovanie až po 

II. 2. Konečný rozpis finančných prostriedkov 

.... 

II.1.B Bežné výdavky Vynechať na strane 7 dole 

II.1.B 3 

 

Následne sa  určí  základný celkový objem 
mzdových  prostriedkov pre všetky vedecké v. v. i., 
na rok 2025 (ďalej aj „MP V vvi“), ktorý sa rozdelí 
medzi jednotlivé OV SAV podľa podielu vedeckých 
organizácií príslušného OV na celkovej sume 
tarifných platov určenej podľa bodu 5B. 

Neodvolávať sa na bod 5B, vložiť schválené znenie. 

II.2.B.1b 5B  Ak súčet úväzkov podľa  PI TP po odrátaní úväzkov 
zamestnancov odchádzajúcich do 31.12.2024 
nedosahuje výšku prideleného limitu počtu 
zamestnancov na rok 2024, organizácia si môže 

Ak súčet úväzkov FTE podľa  PI TP po odrátaní 
úväzkov zamestnancov odchádzajúcich do 
31.12.2024 nedosahuje výšku prideleného limitu 
počtu zamestnancov na rok 2024, organizácia si 



10 
 

doplniť PI TP o zamestnancov na MD, na 
neplatenom voľne, a nových zamestnancov s 
predpokladaným nástupom do 30.6.2025 (v 
príslušnej platovej triede a PS 7) za podmienky, že 
ide o reálne plánovanú náhradu existujúceho 
pracovného miesta uvoľneného v roku 2024. 

môže doplniť PI TP  o zamestnancov na MD 
materskej dovolenke, na rodičovskej dovolenke, 
na neplatenom voľne, a nových zamestnancov s 
predpokladaným nástupom do 30.6.2025 (v 
príslušnej platovej triede a PS 7) za podmienky, že 
ide o reálne plánovanú náhradu existujúceho 
pracovného miesta uvoľneného v roku 2024. 

+ nahradiť „súčet úväzkov“ skratkou FTE v tejto 
vete, a rovnako vo vete nad ňou nahradiť „zoznam 
zamestnancov (súčet úväzkov)“ skratkou FTE. 

II.2.B.1b čl. 5B  Ak zoznam zamestnancov (súčet úväzkov) podľa PI 
TP prekračuje stanovený limit na rok 2024, 
organizácia vyradí zamestnancov nad limit (napr. 
platených z APVV alebo iných projektov a zdrojov‐
POO‐UA). 

Ak FTE podľa PI TP prekračuje stanovený limit na 
rok 2024,  pri výpočte sa zohľadní len úmerná časť 
celkovej sumy TP zodpovedajúca limitu. 

II.2.B.1a Úrad SAV (RO) 

 
V prípade, že Ministerstvo financií SR upraví na 
rok 2025 záväzný ukazovateľ prostriedkov na 
mzdy zo zdroja 111 pre Úrad SAV, kapitola SAV 
následne primerane upraví objem MP pre verejné 
výskumné inštitúcie SAV. 

Text odstrániť 

V prípade, že Ministerstvo financií SR upraví na 
rok 2025 záväzný ukazovateľ prostriedkov na 
mzdy zo zdroja 111 pre Úrad SAV, kapitola SAV 
následne primerane upraví objem MP pre verejné 
výskumné inštitúcie SAV. 

Doplniť ako poslednú vetu odseku o Výkonovom 
financovaní 

II.1.B Bežné výdavky Bod 4 

Nie je, doplniť text do dokumentu  Výklad článku I., ods. (2) Zásad výkonového 
financovania vedeckých organizácií SAV sa riadi 
schváleným znením Zásad návrhu a rozdelenia 
rozpočtu akadémie (podľa princípu lex superior).  

 


